
O stabilizaciji in delegatskem sistemu
Prizadevanja za stabilizacijo

gospodarstva ne smejo ' popu-
ščati, marveč je treba splošni
dmžbeni pritisk za ureditev raz-
mer v gospodarstvu še stop-
njevati. To je poglavitna ugoto-
vitev 10. seje občinskega odbo
ra Zveze združenj borcev NOV
L.jubljana-Center, ki je bila
22. septembra letos. O tem je
odbor razpravljal pod točko:
stabilizacijski ukrepi in naše
naloge. Predsednik Vladimir
Šenk-Gaber je poročal o do-
sedanjih ukrepih koordinacij-
skega odbora, ki so bili usmer-
jeni predvsem v to, da se dobi
pregled nad vsemi delovnimi
organizacijami v občini, ki jih
je okoli 500. Pregled je poka-
zal, da ima precej teb organi-
zacij zasebniški značaj, saj šte-
jejo manj kot deset zaposle-
nih v njih pa ni niti sindikal-
ne organdzacije nita organiza-
cije zveze komunistov. Te or-
ganizacije delujejo po sistemu
»skupine državljanov«, pri tem
izkoriščajo -predvsem ugodne
razmere na trgu ali celo roo-
nopolni položaj. Koordinacij-
ski odbor sd bo v nadaljnji
akcijl prizadeval, da se take
organizacije zdTUžijo v večje.

V razpravi so pdborniki gra-
jali zlasti delo gradbenih pod-
jetij, kjer usluge nenehoma
dražijo. Kaže, da se bo cena
za kvadratni meter stanovanj-
ske površine prav kmalu pov-
zpela na 10.000 dinarjev. Ob
tem je kakovost del pod kri-
tiko. Ker so gradbena podjet-
ja obenem tudi investitorji, ni
pravega nadzorstva med grad-
njo in po opravljeni gradnji,
pa se dogaja, da vgrajujejo
stare ali celo rabljene napra-
ye, vodovodne pipe z odpada
in podobno.

Govorili so tudi o živilskem
trgu, ki je v nasprotju z dru-
gimi mesti še vedno zaprt za
mnoge velekmetijske organiza-
cije iz drugih republik, prav
te pa bi s svojo navzočnostjo
na trgu lahko bistveno vpliva-
le na kakovost ponudbe in na
zniževanje cen, ki so prav v
Ljubljani najvišje.

Dalje so menill, da so tudl
v projektantskib in drugih or-
ganizacijah skupine ' državlja-
nov, kl so si ustvarili mono
polni položaj in ki jim je vo-
dilo zgolj lov za dohodkom,
ta pa je poglavitni vir infla-
dje. Te težnje so navzoče celo

v založniški dejavnosti, kjer
sprejemajo v tisk vsemogoča
povprečna ali podpovprečna
dela tujih piscev, ki so vrhu
tega še kriminalno prevedena.
Dogaja se, da • tiskajo celo
knjige, ki so bile prevedene
posredno iz kakega drugega,
ne pa iz jezika, v katerem je
bil napisan izvirndk, česar ne
bi smeli dopuščati. Knjige so
tudi predrage in tako nedo-
stopne širokim ljudskim pla-
stem.

Naloge borcev NOV in vseh
poštenih državljanov so, da
nenehoma in konkretno opo-
zarjajo na take primere neso-
cialističnega obnašanja, koor-
dinacijski odbor pa bo v na-
daljevanju svojega dela uvelja-
vil enotno metodologijo prika-
zovanja gospodarskih uspehov
ln neuspehov, kar bo omogo-
čilo popolnejši nadzor in učin-
kovite ukrepe.

V nadaljevanju je občtnskl
odbor ZZB NOV Ljubljana-Cen-
ter razpravljal še o delovanju
skupščinskega delegatskega sl-
stema po gradivu, ki so ga od-
bomlki dobild že prej. Med
razpravo so ugotovili, da dele-
gacije še vedno dobivajo pre-

obsežna in nepregledna gradi-
va, ki po navadi še zelo kasni-
jo, ali pa gradiva sploh ne do-
bijo, ker je bilo razmnoženo
premalo izvodov. Tako dele-
gati ne morejo dobiti rftnenj
delegatske osnove, ki jo zasto-
pajo. V nekaterih krajevnih
skupnostih, npr. v Starem Vod-
matu, so te pomanjkljivostl
skušali premostiti z občasnim
seznanjanjem delegatov o raz
nih obravnavanih vprašanjih.

Dosedanja praksa je pokaza-
la, da posvetovanja z delegat-
sko osnovo vselej niso mož
na. Najbrž se bo to občasno
dogajalo tudi v prihodnje. Za-
to bi morali sindikati in or-
ganizacije zveze komunistov
poskrbeti za sistematično idej-
no in politično izobraževanje
delegatov, da bi se le-ti na
podlagi znanja iz marksizma
lahko odločali za napredna
stališča in za dolgoročne inte-
rese delavskega razreda ter da
bd v tem smislu lahko vpliva-
li tudd na delegatsko osnovo.
Delegati bi morall postabi po-
liti$ni aktivisti, delegatski si-
stem pa množična politična
šola delovrah ljudi.
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